

法国大学信息公开制度与实践

皮埃尔·德沃维*

法国法上没有专门适用于大学的特殊信息公开制度。大学信息公开受行政信息公开（行政文件获取）的一般法律制度调整。该制度由1978年7月17日法律确立。

引言：

- 何谓信息公开？
 - 法律渊源：1789年《公民权与人权宣言》第15条和第16条
- 法国大学信息公开体现在如下两个方面：

一、面对学生的公开

（一）入校：录取条件

1. 学识标准：
2. 物质条件：奖学金及住房

（二）在校期间：

1. 学习：
 - a)听课；
 - b)考试：成绩公布、查卷

2. 日常生活：

（三）毕业：文凭颁发及就业

二、面对社会的公开：公权机关、社会大众

（一）教学及科研政策公开

（二）学校预算

* 法兰西学院院士、巴黎第二大学终身教授。

The System and Practice of Information Disclosure of University in France

Pierre Delvolvé*

In France, there is no special system of information disclosure which applied to the university only. The information disclosure in university are adjusted by the general legal system of administrative information disclosure (the access to the administrative document). This system is established on July 17th, 1978.

Preface

- (1) What is information disclosure?
- (2) The legal source: the article 15 and article 16 of The universal declaration of human rights and civil rights in 1789.

The system of information disclosure in university in France contains two aspects:

1. The Disclosure to the students
 - (1) The entrance to the university: the condition of enrollment
 - a. The standard of knowledge
 - b. The material condition: scholarship and housing
 - (2) The period of studying in university
 - a. The learning: including attendance to the class and the exam
 - b. Daily life
 - (3) The graduation: the issue of diploma and employment
2. The Disclosure to the public
 - (1) The disclosure of policy of teaching and research
 - (2) The budget of university

* Academician of the Institut de France; Lifetime Professor of Panthéon-Assas University.

法国大学信息公开制度与实践

作者: [皮埃尔·德沃维](#)
作者单位: [法兰西学院 巴黎第二大学](#)

本文链接: http://d.wanfangdata.com.cn/Conference_7746102.aspx